
Protokół 29 
Z posiedzenia Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i 

Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 15 września 2008 r.  
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone wg załączonej listy 
obecności.  
Powitał zebranych i posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, 
Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie Pan 
Józef Migdałek.  
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Informacja o wynikach egzaminów gimnazjalnych i zakresie szkoły podstawowej w 
roku szkolnym 2007/2008 w placówkach oświatowych Gminy Stryków.  

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel 
Gminy Stryków” i „Zasłużony dla Ziemi Strykowskiej” oraz ustalenia zasad ich 
przyznawania (realizacja wniosku Komisji z posiedzenia w dniu 7 lipca 2008 r.).  

3. Propozycja Komisji do projektu budżetu M-G Stryków na rok 2009. 
4. Sprawy różne.   

 
Porządek posiedzenia zostały przyjęty przez członków Komisji jednogłośnie.  
Przewodniczący zapytał o realizację wniosków Komisji dot. przeprowadzenia konsultacji 
społecznych w sprawie zmiany nazwy ulicy Janka Krasickiego w Strykowie oraz akceptacji 
projektu uchwały w sprawie utworzenia, nadania nazwy i ustalenia regulaminu Parkowi 
Miejskiemu w Strykowie.  
Pani Sekretarz odpowiedziała, że konsultacje społeczne zostały przeprowadzone, mieszkańcy 
nie chcą zmieniać nazwy ulicy, a projekt uchwały dot. parku w Strykowie ma być przyjęty na 
najbliższej sesji Rady Miejskiej.  
Ad. 1.  
Informację o wynikach egzaminów gimnazjalnych i zakresie szkoły podstawowej w roku 
szkolnym 2007/2008 w placówkach oświatowych Gminy Stryków przedstawiła Pani 
Mirosława Perdjon – inspektor oświaty.  
Poinformowała o: 

• wynikach szkół podstawowych ze sprawdzianu w 2008 roku na tle szkół z całego 
kraju – w załączeniu do protokołu, 

• wynikach uczniów gimnazjów z egzaminu 2008 r.  
• wynikach uczniów szkół podstawowych ze sprawdzianu 2008 r.  

 
Następnie pani Sekretarz Anna Sasin poinformowała, że: 

• dla gimnazjów średnia w województwie łódzkim wyniosła 27, 51, z czego część 
humanistyczna – 29, 9, część matematyczno-przyrodnicza – 26,4. Powiat Zgierski 
zajął 15 miejsce w województwie i 157 w kraju. Średnia w Powiecie wyniosła 26, 68, 
część humanistyczna- 30, 4, część matematyczno-przyrodnicza 26,7.  

• Dla szkół podstawowych średnia wojewódzka wyniosła 25,84, w Powiecie Zgierskim 
– 26,38. 

 
Pani Perdjon dodała, że na terenie Gminy Stryków było 14 uczniów szkół podstawowych z 
orzeczeniem o dysleksji oraz 9 uczniów gimnazjum, z czego 7 w Zespole Szkół Nr 1 w 
Strykowie, a 2 w Zespole Szkół Nr 2 w Bratoszewicach.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że ta informacja będzie wskazywała na wiele spraw, 
które są przed nami do załatwienia, np. poszerzenie wiedzy na temat języków obcych,  
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ponieważ lekarze logopedzi są zasypywani wystawianiem zaświadczeń o zakłóceniach w 
odbiorze głosu, jest coraz więcej dzieci, które wymagają dodatkowych zajęć, np. logopedzi i 
poradnie psychologiczne dla dzieci i rodziców, te specjalności są bardzo potrzebne. Dzięki tej 
informacji potwierdziliśmy te rzeczy, które są niepokojące w kraju, tzn. zwolnienia lekarskie 
z wychowania fizycznego i wagary - mówił Przewodniczący.  
Przewodniczący poprosił o zastanowienie się nad budową hali sportowej, czy w przyszłości 
będzie, kto miał z niej korzystać, musi być zagwarantowana frekwencja klubów, zrzeszeń.  
Podsumowując wyniki nauczania powiedział, że nasi uczniowie szkół podstawowych w 
większości znajdują się w przedziale od najniższego do średniego, nie ma wybitnych 
jednostek, lub jest ich niewiele, a to wskazuje na to, że praca nauczycieli jest bardzo trudna, 
stresująca, a wymagania rodziców są ogromne w stosunku do szkoły i nauczycieli, a nie do 
dzieci.  
Po przedstawionym materiale Komisja zastanowi się nad zorganizowaniem posiedzenia 
Komisji wspólnie z dyrektorami szkół w celu zapoznania się z życzeniami i problemami 
dyrektorów.  
Pani Perdjon powiedziała, że Gmina robi wszystko, aby wspomóc i podwyższyć poziom 
pracy, zatrudnionych zostało 2 logopedów na dwóch pełnych etatach, czego w sąsiednich 
gminach nie ma, logopeda musi tam otworzyć swoją a działalność gospodarczą, w naszej 
gminie mają etaty i godziny.  Problemem są przeładowane świetlice, w ZS nr 1 przebywa na 
świetlicy ok. 140 uczniów, a pomieszczenie jest nie zaduże, opiekę sprawuje już dwóch 
nauczycieli, uczniowie dojeżdżający ze względu na ustalone godziny dowozów nie mają 
możliwości korzystania z zajęć pozalekcyjnych, trzeba przeanalizować wspólnie z ZGKiM w 
Styrkowie harmonogram dowozów, aby dzieciom umożliwić korzystanie z dodatkowych 
zajęć.  
Radna Anna Ślęzak powiedziała, że problem świetlicy występuje w każdej szkole, gdzie 
przebywają dzieci z rożnych klas, jest ich dużo, nie ma możliwości odrabiania tam lekcji, 
trzeba także organizować spotkania rodziców z psychologiem, aby rodzic wiedział, że ma 
pracować ze swoim dzieckiem. 
Burmistrz potwierdził, że roszczenia rodziców wobec szkół i organu prowadzącego są 
ogromne, zmiana systemu oświaty poprzez wprowadzenie gimnazjów wpłynęła niekorzystnie 
na całość, jest dużo dodatkowych spraw – biurokracja, a na naukę nie ma czasu. Burmistrz 
powiedział, że warunki nauczyciele do pracy, a dzieci do nauki w naszej gminie mają bardzo 
dobre.   
Pani Perdjon zasygnalizowała problem umów z firmami, które szyły mundurki, a obecnie nie 
są one już wymagane, mogą pojawić się żądania odszkodowania za zakup materiału i 
zatrudnienie dodatkowych osób, na dzień dzisiejszy żadna ze szkół nie zgłosiła takiego 
problemu.  
Radny Witold Śliwkiewicz powiedział, że miało nie być biurokracji, miało być prościej, a 
problemy się mnożą, rodzice nie chcą wychowywać dzieci, nauczyciel w szkole nie ma 
autorytetu.  
Przewodniczący Komisji podsumowując powiedział, że dobrze, że zapoznaliśmy się z tymi 
materiałami, wiemy jak wygląda wyposażenie, infrastruktura – jest znacznie lepsza niż w 
szkołach łódzkich, uczniowie naszej gminy nie mają się, czego wstydzić, jest problem z pracą 
wychowawczą, ale jest on mniejszy w małych środowiskach niż w dużych, szkole chodzi o 
codzienną pracę z rodzicami, a beztroska rodziców jest ogromna.  
 
 
 

 



3 
 
Ad. 2.  
Pani Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały oraz regulamin przyznawania odznaczeń 
jest poprawiony, dziś będą przedstawione propozycje odnośnie załączników, tzn. wzory 
odznaczeń i medali.  

Pani Agnieszka Kacprzak – plastyk z Domu Kultury w Strykowie przedstawiła wzory 
odznaki, treść Aktu Nadania i wzór legitymacji tytułu „Honorowy Obywatel Gminy 
Stryków”, trwają prace nad wzorem medalu „Zasłużony dla Ziemi Strykowskiej”.  
 
Komisja przyjęła następujący wniosek:  
Komisja zaakceptowała wzór odznaki, treść Aktu Nadania i wzór legitymacji tytułu 
„Honorowy Obywatel Gminy Stryków”. Komisja wnioskuje, aby na posiedzenie w 
miesiącu październiku przygotować wzór medalu, treść Aktu Nadania i wzór legitymacji 
tytułu „Zasłużony dla Ziemi Strykowskiej”.  
 
Ad. 3.  
Przewodniczący Komisji odczytał propozycje placówek oświatowych do projektu budżetu 
Miasta-Gminy Stryków przedstawione przez dyrektorów szkół podczas wyjazdowego 
posiedzenia Komisji w dniu 22 sierpnia 2008 r.   
Powiedział, że oprócz placówek oświatowych trzeba spojrzeć na służbę zdrowia – remont 
Przychodni w Strykowie oraz ośrodków w Niesułkowie, Bratoszewicach i Dobrej. 
Komisja uznała za niezbędną budowę przedszkola samorządowego, opracowanie projektu 
dokumentacji budowy sali gimnastycznej w Niesułkowie oraz boiska przy szkole 
podstawowej nr 1 w Strykowie. 
Burmistrz zabierając głos powiedział, że jeżeli chodzi o boisko przy szkole podstawowej 
nr 1 w Strykowie to trzeba rozważyć kilka wariantów, jeden z nich to budowa nowego 
gimnazjum, jednego dla całej gminy z zapleczem sportowym, jest to zadanie duże, aby 
ubiegać się o środki unijne musi być jeden projekt na wszystko, koszt to ok. 450 tys. zł, 
jeżeli wybierzemy tę drogę, to realizacja obiektu przy szkole jest bezcelowa, ponieważ 
szkoła podstawowa będzie jedna przy ul. Targowej, w Bratoszewicach będzie można 
natomiast utworzyć przedszkole. Jeśli chodzi o salę gimnastyczną w Niesułkowie to była 
inicjatywa społeczna z tamtego terenu, jednak po ostatnim zebraniu wiejskim nie wszyscy 
są zainteresowani budową sali. W Koźlu natomiast planujemy boisko takie jak w 
Bratoszewicach, ponieważ boisko Orlik jest za drogie, później nastąpi modernizacja 
zaplecza sportowego w Bratoszewicach. Burmistrz zapytał co Komisja myśli o tej 
propozycji, gdzie budowa szkoły byłaby ostatnim elementem tego projektu.    
Burmistrz poinformował także o zainteresowaniu jednej z firm budową przedszkola 
niepublicznego na ok. 200 miejsc na Tereni gminy Stryków - teren strzelnicy w 
Smolicach, gdzie jest spokojnie i stosunkowo blisko.  
Przewodniczący potwierdził, że przedszkole jest sprawą pilną, poparł także budowę 
gimnazjum wraz z kompleksem, trzeb tylko wybrać dobrą lokalizacje. Poprosił, więc, aby 
uporządkować boisko przy szkole nr 1 w Strykowie, zostawić boisko trawiaste.  
Radny Witold Śliwkiewicz zgłosił wniosek dot. opracowania projektu remontów 
wiejskich ośrodków zdrowia oraz zakup komputera do biblioteki w Dobrej.  
Burmistrz poinformował, że aby ośrodki zdrowia mogły funkcjonować po roku 2009 
trzeba spełnić całą listę wymogów, największy problem stanowi przychodnia w 
Strykowie, odbędzie się przetarg na wybór wykonawcy projektu kapitalnego remontu, 
Zakład Komunalny w swoim zakresie przystąpił do remontu dachów, wszystkiego w 
jednym budżecie nie da się wykonać.  
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Następnie Burmistrz mówił o wykorzystaniu środków unijnych, gdzie wystąpiło duże 
zagrożenie, ponieważ żaden program nie zostanie wdrożony w roku bieżącym, a nawet w 
roku następnym, żadna droga gminna i ulica nie zostanie wykonana ze środków unijnych, 
tylko drogi regionalne są wymienione jako priorytety.  
 
Komisja przyjęła następujące wnioski do projektu budżetu na rok 2009 i wnioskuje o 
zabezpieczenie środków na: 

• budowę przedszkola samorządowego w Strykowie – głosowanie: 5 głosów 
za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się  

• wykonanie dokumentacji budowy sali gimnastycznej w Niesułkowie - 
głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się  

• wykonanie renowacji płyty boiska szkolnego przy Szkole Podstawowej nr 
1 w Strykowie - głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów 
wstrzymujących się 

• poprawienie bazy socjalnej gminnego obiektu sportowego przy ul. 
Brzezińskiej w Strykowie poprzez zakup kontenera z przeznaczeniem na 
szatnię głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów 
wstrzymujących się 

• Komisja zaakceptowała propozycję Burmistrza Miasta-Gminy Stryków 
dot. budowy nowego gimnazjum z zapleczem sportowym w Strykowie - 
głosowanie: 4 głosy za, 1 głos przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 

 
Ad. 4.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz poinformował, że budowa drogi powiatowej w Bratoszewicach – 
ul. Kolejowa napotyka na dużo problemów, mieszkańcy chcą jechać do Starostwa w Zgierzu 
z protestem.  
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała E. Tomczak.  

 
 

 
 

                                                                            Przewodniczący 
Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia,  

Sportu, Turystyki i Spraw Obywatelskich  
                                                                                    Rady Miejskiej w Strykowie 

 
                                                                                   Józef Migdałek  

 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


